
Protokół Nr XVII/16 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 27 kwietnia 2016 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XVII/205/2016 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
2. XVII/206/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
3. XVII/207/2016 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
                                 Policji w Raciborzu.
4. XVII/208/2016 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
                                 Policji w Raciborzu.
5. XVII/209/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/415/2000 Rady Miejskiej 
                                 w Raciborzu z dnia 28 czerwca 2000r. w sprawie zarządzenia poboru
                                 podatku od nieruchomości i podatku rolnego na terenie Raciborza 
                                 w drodze inkasa, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso 
                                 z późn. zm.
6. XVII/210/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/134/2015 Rady Miasta Racibórz 
                                 z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.
7. XVII/211/2016 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla
                                 niepublicznych szkół, przedszkoli oraz innych form wychowania
                                 przedszkolnego, prowadzonych na terenie Miasta Racibórz przez osoby
                                 fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania 
                                 i wykorzystania udzielonej dotacji.
8. XVII/212/2016 w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla
                                 podmiotów prowadzących żłobki lub zatrudniających dziennego opiekuna
                                 na terenie Miasta Racibórz.
9. XVII/213/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/531/2014 Rady Miasta Racibórz
                                 z dnia 26 marca 2014r. w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych
                                 przez Miasto Racibórz z późn. zm.
10. XVII/214/2016 w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia
                                 zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania
                                 opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe lub zakłady
                                 kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które dofinansowanie
                                 jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach
                                 oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz 
                                 na 2016 rok.
11. XVII/215/2016 w sprawie powołania Rady Programowej Raciborskiego Centrum
                                 Kultury.
12. XVII/216/2016 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
                                 Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą „Raciborskie
                                 Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia
                                 2015 r. do 31 grudnia 2015 r.
13. XVII/217/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz 
                                 z dnia 24 września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali
                                 wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.
14. XVII/218/2016 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji z budżetu Miasta Racibórz 
                                 na realizację zadań polegających na modernizacji indywidualnych źródeł
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                                 ciepła i/lub montażu ekologicznych systemów przygotowania ciepłej wody
                                 użytkowej.
15. XVII/219/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                 terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Markowice,
                                 Proszowiec - Stara oraz Ocice w Raciborzu.
16. XVII/220/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                 terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.
17. XVII/221/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                 terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice 
                                 w Raciborzu.
18. XVII/222/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                 terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia 
                                 w Raciborzu.
19. XVII/223/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                 terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.
20. XVII/224/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                 terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.
21. XVII/225/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                 terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.
22. XVII/226/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec – Stara
                                Wieś w Raciborzu.
23. XVII/227/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                                 terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Studzienna i Sudół 
                                 w Raciborzu.
24. XVII/228/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
                                 położonych w Raciborzu przy ul. Kozielskiej.
25. XVII/229/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                                 położonej w Raciborzu w obrębie ul. Armii Krajowej i ul. Gustawa
                                 Morcinka.
26. XVII/230/2016 w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego radnej Anny
                                 Ronin.
27. XVII/231/2016 w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do podpisania
                                 Porozumienia o współpracy w ramach Mikroprojektu "JARMARK 
                                 CZ-PL" Typ A przeznaczonego do realizacji ze środków Funduszu
                                 Mikroprojektów w ramach programu INTERREG V - A Republika
                                 Czeska – Polska.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
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 Naczelnik Wydziału Edukacji
Kultury i Sportu Robert Myśliwy

 Naczelnik Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska

 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz / Marta Topór - Piórko 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 14, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
 wniosek Prezydenta Miasta – zał. Nr 3 - 4:

1. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do podpisania Porozumienia o
współpracy w ramach Mikroprojektu "JARMARK CZ-PL" Typ A przeznaczonego do realizacji 
ze środków Funduszu Mikroprojektów w ramach programu INTERREG V - A Republika 
Czeska – Polska.
2. Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 r.  - do pkt. 6
3. Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie Regulaminu udzielania dotacji z budżetu 
Miasta Racibórz na realizację zadań polegających na modernizacji indywidualnych źródeł 
ciepła i/lub montażu ekologicznych systemów przygotowania ciepłej wody użytkowej – do pkt. 
19.

Rada przy 14 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższe wnioski ustalając 
następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za 2015 rok.
5. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok 2015.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w 

Raciborzu (dodatkowe patrole).
9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji w 

Raciborzu (zakup alkomatu).
10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/415/2000 Rady Miejskiej w Raciborzu z dnia 

28 czerwca 2000r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości i podatku rolnego 
na terenie Raciborza w drodze inkasa, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso z późn.
zm.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/134/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.

12. Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół, 
przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na terenie Miasta 
Racibórz przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystania udzielonej dotacji.
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13. Uchwała w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów
prowadzących żłobki lub zatrudniających dziennego opiekuna na terenie Miasta Racibórz.

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/531/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 26 
marca 2014r. w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez Miasto Racibórz z późn.
zm.

15. Uchwała w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych 
przez szkoły wyższe lub zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które 
dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych, 
dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz na 2016 rok.

16. Uchwała w sprawie powołania Rady Programowej Raciborskiego Centrum Kultury.
17. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą „Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2015 r. do 31 grudnia 2015 r.

18. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu Gminy Miasta Racibórz.

19. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji z budżetu Miasta Racibórz na realizację 
zadań polegających na modernizacji indywidualnych źródeł ciepła i/lub montażu 
ekologicznych systemów przygotowania ciepłej wody użytkowej.

20. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Markowice, Proszowiec - Stara oraz Ocice w 
Raciborzu.

21. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

22. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

23. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

24. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

25. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

26. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

27. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu.

28. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Studzienna i Sudół w Raciborzu.

29. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu położonych 
w Raciborzu przy ul. Kozielskiej.

30. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu w obrębie ul. Armii Krajowej i ul. Gustawa Morcinka.

31. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Brzeskiej. 

32. Rozpatrzenie wezwania Rady Miasta Racibórz do usunięcia naruszenia prawa w związku z 
Uchwałą Nr XVI/204/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy radnej Annie Ronin. 

33. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do podpisania Porozumienia o 
współpracy w ramach Mikroprojektu "JARMARK CZ-PL" Typ A przeznaczonego do realizacji
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ze środków Funduszu Mikroprojektów w ramach programu INTERREG V - A Republika 
Czeska – Polska.

34. Interpelacje, zapytania i wnioski.
35. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 16 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
Protokół Nr XVI/16 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 23 marca 2016 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 5 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi - zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 4. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za 2015 rok.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP analizowała przedmiotowe sprawozdanie 
i nie wniosła do niego uwag.

 Radny Michał Woś przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania. 

 Przew. RM Henryk Mainusz w związku z brakiem uwag do sprawozdania jak i brakiem 
chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy punkt obrad. Sprawozdanie z działalności Straży 
Miejskiej za 2015 rok stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 5. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz 
         za rok 2015.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP analizowała przedmiotową analizę nie 
wnosząc uwag.

 Radny Michał Woś przekazał, że Komisja RGBiF analizowała przedmiotową analizę nie 
wnosząc uwag.

 Radny Leon Fiołka zwrócił uwagę, że we wnioskach końcowych nic się nie mówi na temat 
zwiększenia zdolności przepustowej recyklingu odpadów zielonych.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że w potrzebach inwestycyjnych na 
str. 54  jest mowa o potrzebie rozbudowy kompostowni. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że potrzeba ta zostanie równiej ujęta we wnioskach
końcowych tej analizy. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. Ostateczna wersja Analizy stanu gospodarki odpadami 
komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok 2015 stanowi zał. Nr 8 do protokołu. 
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Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Woś przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że na Komisji RGBiF padła prośba o przybliżenie 
projektu pn. Intro Festival, w związku z czym na sesję został zaproszony organizator festiwalu, 
który przedstawi szczegóły przedsięwzięcia.  

 Pan Odyseusz Ogiński Prezes Stowarzyszenia Intro Light organizatora festiwalu przekazał, że 
będzie to już trzecia edycja festiwalu, a w zamyśle jest to aby do 2020 r. festiwal muzyki 
elektronicznej był wizytówką miasta. Dodał, że już w tym roku planuje się przygotowanie 
„mappingu” na kaplicy zamkowej łączącego przeszłość z nowoczesnością. Dalej przekazał, że  
impreza zaczyna przyciągać wiele osób spoza Raciborza. Dodał, że tegoroczny koszt festiwalu 
to 70.000 zł.  Uznał, że przedsięwzięcie to bardzo dobrze wpisuje się w strategię miasta, gdzie 
w dziale kultura zapisano potrzebę stworzenia imprezy o charakterze ponadregionalnym. 
Zwrócił się więc z prośbą o wsparcie tego przedsięwzięcia, które już teraz może przyciągnąć do 
miasta kilka tysięcy widzów. Dodał również, że festiwal w Jarocinie pomógł w uzyskaniu 
środków na obwodnicę tego miasta.                

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał o tegoroczną planowaną ilość uczestników i czy udało się 
uzyskać wszystkie niezbędne zezwolenia.

 Pan Odyseusz Ogiński przekazał, że przedsięwzięcie jest organizowane w porozumieniu z 
Urzędem Miasta oraz Starostwem Powiatowym i wszystkie pozwolenie już uzyskało. W kwestii
liczby przekazał, że w zeszłym roku było to ponad 1000 osób, w tym roku planuje się ok. 1500 
– 2000 osób. Dodał, że bilety mają kosztować 35 zł. Zwrócił również uwagę, że na reklamę 
tegorocznego festiwalu planuje się wydać ok. 20.000 zł. Razem z mappingiem koszt festiwalu 
to 120.000 zł., przy czym 70.000 zł to wkład własny pozyskany z biletów i od sponsorów, a 
50.000 zł to koszty mappingu kaplicy. Dodał, że w tym roku będzie to jeszcze jednodniowa 
impreza i organizator ponosi pełną odpowiedzialność za organizację imprezy na zamku. 
Wskazał, że przepisy określają, że na tego typu imprezach nie może być więcej niż 2 osoby na 
1m2 powierzchni.            

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że stowarzyszenie co roku uzyskuje wszelkie 
niezbędne zezwolenia.

 Radny Piotr Klima zapytał czy kalendarz imprezy nie koliduje z innymi festiwalami w kraju 
oraz czy sam festiwal nie koliduje z funkcjami kaplicy zamkowej. Dalej zapytał o 
zabezpieczenie samego festiwalu oraz o zabezpieczenie noclegowe. 

 Pan Odyseusz Ogiński przekazał, że w okresie wakacji imprezy tego typu odbywają się w 
zasadzie co tydzień, w związku z tym na chwilę obecną festiwal koliduje z Off Festival, co 
jednak planuje się zmienić w roku następnym. Dalej przekazał, że mapping nie wpływa na 
elewacje ani stan techniczny budynków.      

 Radny Marek Rapnicki zapytał o gwarancje tego, że prezentacje mappingu nie będą zawierać 
prowokacji.

 Pan Odyseusz Ogiński przekazał, że Intro Festival to święto sztuki i radości dalekie od 
wszelkich typów prowokacji i bezczeszczenia. Dodał, że wizualizacji będzie podlegało 5 ścian, 
nie tylko ściana kaplicy.  

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że mamy do czynienia z czymś nowoczesnym i ponad 
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powiatowym dlatego też należy docenić ich potencjał.   
 Radny Michał Woś powtórzył uwagę z Komisji RGBiF, gdzie mówił, że nie dobrze jest gdy z  

puli w budżecie miasta przeznaczonej na kulturę, w trakcie roku przeznacza się środki na 
dodatkowe zadania. Dodał, że po to przeznacza się środki w budżecie i organizuje się konkurs 
projektów aby kryteria rozdziału tych środków były jasne i równe dla każdego. Zaapelował 
więc aby w przyszłym budżecie i tym realizowanym do końca roku takich rzeczy nie robić.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska zwróciła uwagę, że wydatki na kulturę w zestawieniu z 
wydatkami na sport są niewielkie. Dalej wskazała, że brakuje w mieście forum na temat kultury 
tak aby poznać możliwości ludzi, którzy są zaangażowani w kulturę w tym mieście. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że poprzez konkursy wydaje się cześć pieniędzy 
ale nie ma to charakteru obowiązkowego bo miasto może te działania realizować samodzielnie. 
Dalej wskazał, że konkursy to dobry kierunek bo pozwalają uwzględniać dobre projekty spoza 
sfery publicznej. Wskazał w tym miejscu, że miasto posiada dom kultury, muzeum, bibliotekę, 
które realizują zadania z zakresu kultury. Dalej przekazał, że biorąc to pod uwagę kulturę i sport
miasto wydaje podobne kwoty. Uznał również,że z uwagi na coraz to lepszych partnerów do 
współpracy, na konkursy będzie trzeba spojrzeć nieco inaczej, przeznaczając z jednej strony 
większą kwotę ale z drugiej strony wybierać tylko najlepsze oferty.        

 Radny Leszek Szczasny przyznał, że dotychczasowa pula środków do podziału oraz praktyka 
konkursowa nie pozwalała wnioskować o większe środki. Dodał, że ucieszyły go słowa 
Prezydenta Miasta o planowanych zmianach.      

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 9 i 
10.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 1 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. 
Uchwała Nr XVII/205/2016 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/206/2016 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji
          w Raciborzu (dodatkowe patrole).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 3 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała  Nr XVII/207/2016 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Policji
          w Raciborzu (zakup alkomatu).

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 3 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała  Nr XVII/208/2016 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/415/2000 Rady Miejskiej w Raciborzu 
             z dnia 28 czerwca 2000r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości 
             i podatku rolnego na terenie Raciborza w drodze inkasa, określenia inkasentów 
             i wynagrodzenia za inkaso z późn. zm.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy  21 głosujących radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższą uchwałę.  Uchwała  Nr
XVII/209/2016 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/134/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            25 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka poprosił o wyjaśnienie powodu wprowadzania tej zmiany.
 Radny Michał Woś powtórzył uwagę z Komisji RGBiF, że uchwała listopadowa była uchwałą 

nieprzemyślaną skoro kolejny raz wprowadza się jej zmiany. Uznał, że wprowadzane teraz 
zmiany są dobre ale odbywają się w zły sposób.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że była to dobra uchwała, a że uchwały zmienia się
na różnego rodzaju wnioski mieszkańców to rzecz naturalna. Wynika stąd, że mieszkańcy żywo 
interesują się tymi regulacjami. 

 Radny Michał Woś w imieniu grupy radnych wniósł  poprawkę do tego projektu uchwały, ażeby
obniżyć opłatę targową poza targiem do kwoty 30 zł. Uznał, że nie widzi powodu aby handel 
częścią artykułów w obrębie jednych ulic odbywał się za 30 zł. a w innych miejscach za 150 zł.,
zwłaszcza, że na targu stawki są o wiele niższe. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaproponował przyjęcie regulacji zapisanej w projekcie 
uchwały, a o wniosku grupy radnych podyskutować na najbliższej komisji budżetu. 

 Radny Michał Woś zaproponował aby dzisiaj nie podejmować tej uchwały bo wprowadza ona w
mieście aż trzy stawki. Uznał, że jeżeli poprawka nie znajdzie uznania radnych to proponuje 
wycofanie przedmiotowej uchwały i dopracowanie jej do przyszłego miesiąca.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zwrócił uwagę, że w maju zaczyna się już sezon truskawek, 
zaproponował więc przerwę aby dopracować treść tej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że taka poprawka cofa miasto do handlu w latach 
osiemdziesiątych.

 Radny Michał Woś przekazał, że Katowice i wiele innych miast zniosło w ogóle opłatę targową.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk dla równowagi przekazał, że Gdańsk ma za to opłatę 

zaporową w wysokości 200 zł. Dodał, że miasta  na różnym poziomie taką opłatę ustalają.
 Radny Tomasz Cofała przekazał, że zamysłem listopadowej uchwały było skoncentrowanie 

handlu na targowisku.
 Radny Michał Woś uznał, że cena 30 zł już jest ceną zaporowa i nie ma potrzeby wyróżniania 

tylko handlujących owocami czy warzywami. Dodał, że propozycja radnych sprawi, że uchwała
o opłacie targowej będzie bardziej przejrzysta.
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 Przew. RM Henryk Mainusz ogłosił 10 minutową przerwę na uzgodnienie stanowiska i 
doprecyzowanie treści uchwały. Przerwa od godz. 1545 do godz. 1555.

 Po przerwie Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił w formie ustnej autopoprawki 
ostateczne zapisy uchwały polegające na wykreśleniu w § 4 ust. 2 dodanego dwa miesiące temu,
(ust. 1 staje się  § 4) i zastąpieniu w  § 3 pkt 3 kwoty 150 zł., kwotą 30 zł. 

 Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że ta uchwała i poprzednia wymagała przeprowadzenia 
wielu rozmów z handlującymi. Uznał, że przyjęcie tej uchwały w wersji zaproponowanej przez 
Prezydenta Miasta w autopoprawce może spowodować, że za jakiś czas mieszkańcy będą 
oskarżać nas o zdewastowanie targowiska. 

 Radny Michał Fita wskazał, że stawka na targowisku jest dużo mniejsza niż te 30 zł. 
 Radny Krzysztof Myśliwy uznał, że zmiana ta spowoduje wyprowadzenie handlujących z 

targowiska na bruk.          
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę – zał. Nr 16 z uwzględnieniem ustnej autopoprawki .
Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVII/210/2016 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych
            szkół, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych 
            na terenie Miasta Racibórz przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli
            prawidłowości pobrania i wykorzystania udzielonej dotacji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XVII/211/2016 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla
            podmiotów prowadzących żłobki lub zatrudniających dziennego opiekuna na terenie
            Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVII/212/2016 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/531/2014 Rady Miasta Racibórz 
            z dnia 26 marca 2014r. w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez
            Miasto Racibórz z późn. zm.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/213/2016 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.
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Ad 15. Uchwała w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego
            nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie
            pobieranych przez szkoły wyższe lub zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności
            i form, na które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych 
            w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz
            na 2016 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/214/2016 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie powołania Rady Programowej Raciborskiego Centrum Kultury.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leszek Szczasny zgłosił wątpliwości czy jest sens powoływać takie trochę sztuczne 
ciała. Uznał, że lepsze byłyby spotkania realizowane w formule otwartej. Dalej uznał, że skład 
takiego ciała powinien być dużo szerszy, a co najważniejsze skład ten powinien być ustalony na 
radzie, a nie tylko głosowany. Dodał, że trudno mu głosować nad całym składem tej rady mając 
zastrzeżenia do pojedynczych osób.    

 Radny Marek Rapnicki zaapelował o obecność na komisjach resortowych, gdzie odbywa się 
merytoryczna dyskusja. Dalej wskazał,że prawo powołania takiej rady wynika z ustawy, a jej  
skład dobiera dyrektor ośrodka kultury. Uznał również, że rada nie wyklucza odbywania 
szerszych spotkań. W kwestii uwag do konkretnej osoby ze składu rady uznał, że każda z osób 
ma jakieś poglądy i ma jakąś przeszłość i każda jest fachowcem w jakieś dziedzinie. Należy 
więc pozwolić pani dyrektor jak również tej radzie pracować. 

 Radny Michał Fita przekazał, że nie należy mieszać poglądów politycznych z ciałem, które ma 
zajmować się kulturą.

 Radny Leszek Szczasny uznał, że nie chodzi o poglądy polityczne ale o ustosunkowanie się do 
historii tego miasta. Dalej zapytał czy radny Michał Fita będąc dyrektorem ośrodka kultury w 
Kuźni Raciborskiej korzysta z takiego ciała i czy radny Marek Rapnicki będąc dyrektorem 
korzystał z pomocy rady.   

 Radny Michała Fita przekazał, że nie korzysta z pomocy rady programowej. 
 Radny Marek Rapnicki przekazał, że korzystał i była to bardzo dobra współpraca. Dalej uznał, 

że należy wykazać szczyptę zaufania do osób, które samorząd wybiera na stanowiska. 
 Radny Leon Fiołka zwrócił uwagę, że radni nie mogą wybierać a tylko akceptować. 
 Radny Paweł Rycka przekazał, że jest to propozycja pani dyrektor, którą przyjął Prezydent 

Miasta. Zaapelował więc o przyjęcie tej propozycji. Zapytał jednocześnie radnego Piotra Klimę 
jak praca w tej radzie wyglądała.   

 Radny Piotr Klima uznał, że taka dyskusja powinna odbywać się w obecności pani dyrektor. 
Sam ma wiele wątpliwości co do formuły działania tego gremium. Z doświadczenia jednak 
przekazał, że spotkania rady były okazją do swobodnych wypowiedzi. Uznał, że każdy mądry 
dyrektor będzie korzystał z wiedzy takich osób, choć to on podejmuje ostateczne decyzje.  
Dodał, że odrębne zdania członków rady powinny być odnotowywane i upublicznianie. Dalej 
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przekazał, że jeżeli Rada Miasta będzie miała takie oczekiwanie to jest wstanie przygotować 
sprawozdanie z pracy tego gremium w poprzedniej kadencji jak również uwagi do obecnego 
stanu prawnego w oparciu o który działa ta rada.    

 Radny Michał Woś przekazał, że w § 8 statut RCK nie ma ani słowa o pani dyrektor. Natomiast 
jest mowa, że to Rada Miasta powołuje radę programową RCK. Dalej uznał, że każdy radny ma
więc prawo zgłosić wniosek o wykreślenie jakiś osób i zaproponowanie innych. Osobiście 
jednak uważa, że takie działanie będzie bezsensowne.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to on podpisał się pod tym projektem uchwały, 
niemniej to Rada Miasta powołuje to ciało, które nie jest obligatoryjne. Dodał, że pani dyrektor 
przedstawiła propozycje tych 7 nazwisk, które zostały zarekomendowane Radzie. Wskazał, że 
jest to uchwała jak każda inna więc radni mogą zgłaszać poprawki.      

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że praca w tym gremium jest pracą czysto społeczną. 
 Radny Andrzej Rosół przekazał, że akceptuje skład tego gremium z małym zastrzeżeniem o 

braku w jej składzie przedstawiciela muzyków, w związku z tym wstrzyma się od głosu. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/215/2016 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
            Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą „Raciborskie Centrum
            Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2015 r. do 31 grudnia
            2015 r.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVII/216/2016 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 18. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia
            24 września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
            mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Michał Woś zapytał o termin na wstąpienie w najem po najemcy, który opuścił lokal. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w przypadku lokali socjalnych są to umowy na 3

lata. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak wyjaśniła, że do tej pory na lokale socjalne 

obowiązywały inne kryteria. Dodała, że ta uchwała w przypadku przedłużenia umowy pozwala 
zastosować takie same kryteria jak przy mieszkaniach komunalnych.  

 Radna Anna Ronin przedstawiła radnym w formie pisemnej – zał. Nr 24 i ustnej poprawki do 
przedmiotowej uchwały. Dodała, że przedmiotowe poprawki przedkłada gdyż dotychczasowa 
uchwała w zakresie najmu lokali mieszkalnych nie określa kryteriów wyboru osób, którym 
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przysługuje pierwszeństwo zawarcia umowy najmu. Dodał, że chodzi o to aby pomagać 
mieszkańcom w ramach obowiązujących przepisów. Uznała, że przyjęcie tych poprawek,  
umożliwi osobom, które mają orzeczona znaczną niepełnosprawność, które nie mogą 
pozostawać bez opieki, ubieganie się o więcej niż jeden pokój. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że nasza uchwała jasno określa zasady 
najmu lokali na czas nieokreślony, niemniej nie bierze pod uwagę sytuacji losowych, które 
trudno pracownikom rozstrzygać. Następnie dodała, że radna występowała kilkakrotnie do 
wydziału lokalowego z interwencjami w sprawach mieszkaniowych osób, które nie spełniały 
kryteriów naszej uchwały. Dodała, że przepisy nie dopuszczają indywidualnego rozpatrywania 
takich losowych przypadków w innej formie niż to ustalono w uchwale.    

 Radna Anna Ronin przekazała, że wszystkie inne miasta mają w uchwale te zapisy tylko nie 
Racibórz. Dodała, że nie chodzi o roztrząsanie indywidualnych spraw ale o przyjecie 
niezbędnych regulacji w uchwale, gdyż przypadków takich jest bardzo dużo, a ustawa o tym 
mówi.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że materiał ten wymaga przeanalizowania ale nie 
przegłosowania. Wskazał, że takie zapisy otwierają bardzo szeroki katalog przypadków do 
uznania więc należy się nad tym zastanowić. Dodał, że osobiście zgadza się, że szczególną 
przyczyną może być przemoc w rodzinie ale nie alkoholizm. Nie zgodził, że też z tezą, że 
wszystkie miasta mają tylko nie Racibórz, być może niektóre miasta regulują te kwestie bardziej
szczegółowo. Wskazał jednocześnie na zasadę nie powtarzania zapisów ustawowych, której 
pilnuje nadzór prawny wojewody. Zaproponował więc najpierw przedyskutować temat na 
komisji.

 Radna Anna Ronin wskazała, że zapisy te muszą przyśpieszać tryb otrzymywania mieszkań 
przez  osoby w  tych szczególnych przypadkach losowych. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że nie można stwarzać zapisów 
wyróżniających tylko niektórych ale muszą równo traktować mieszkańców.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że repatriantów reguluje ustawa w związku z 
powyższym zaproponował aby wnioski radnej Anny Ronin poddać analizie w wydziale, a 
następnie przedyskutować na najbliższej komisji branżowej. Uznał, że na ten moment 
przyjmowanie wniosku bez analizy jest niezasadne.   

 Radna Anna Ronin przyjęła takie rozwiązanie.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/217/2016 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji z budżetu Miasta Racibórz 
            na realizację zadań polegających na modernizacji indywidualnych źródeł ciepła i/lub
            montażu ekologicznych systemów przygotowania ciepłej wody użytkowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że na wniosek Prezydenta Miasta Komisja RGBiF nie opiniowała 
projektu przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz odczytał radnym treść autopoprawki Prezydenta Miasta dotyczącą 
dodania do uchwały w § 7 ust. 4.

 Nacz. Wydz. OŚiR Zdzisława Sośnierz przekazała, że ta autopoprawka wynika z uzgodnień 
przeprowadzonych z Urzędem Konkurencji i dotyczy czasu obowiązywania pomocy de 
minimis.  
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 Radny Leon Fiołka zapytał czy w uchwale musi być zapis, że za stare źródło ciepła uznaje się 
coś co jest opalane paliwem gazowym lub płynnym.

 Nacz. Wydz. OŚiR Zdzisława Sośnierz przekazała, że zapis ten jest po to aby umożliwić 
osobom, które na dzień dzisiejszy mają stare kotły opalane paliwem gazowym i opalane olejem 
opałowym o niskiej sprawności, na montaż nowego źródła ciepła, bo przepisy na to pozwalają. 
Dodała, że środki na ten cel w 2015 roku nie zostały w całości wykorzystane. Wyjaśniła 
jednocześnie, że takim przypadku od przysługującej kwoty dotacji zostanie odliczona dotacja 
wcześniej udzielona, dotycząca tego samego rodzaju zadania w tym samym budynku. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takie dylematy biorą się z tego, że samorząd 
województwa nie wypracował jeszcze spójnych regulacji.      

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki – zał. 
Nr 26 i 27.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 3 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/218/2016 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Markowice, Proszowiec - Stara oraz
            Ocice w Raciborzu.

 Radny Leon Fiołka przedstawił następujące pytania odnoszące się wszystkich 9 uchwał 
poświęconych planowi zagospodarowania przestrzennego, a mianowicie:
1) po co w uchwałach zapisy odnoszące się do Euro 2012,
2) z czego wynika obniżenie stawek procentowych służących do naliczenia jednorazowych 

opłat z tytułu wzrostu wartości nieruchomości,
3) czy zakaz ogniw fotowoltanicznych dotyczy też instalacji solarnych,
4) skąd wynika określona na 70% sprawność kotłów,
5) czy wieża widokowa na Lipkach (Brzezie) nie mieści się w pojęciu „nie przewiduje się 

inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej”, 
6) z czego wynika zwiększenie wskaźnika mówiącego o konieczności pozostawienia działki w 

50% zielonej,
7) czy poprawnie w uchwałach wpisano słowa”nowodzielony”.    

 Radny Michał Fita przekazał, że w uchwałach tych pojawia się dużo nowych terenów pod 
działalność usługową, co cieszy. Wskazał, że w przypadku dzielnic narzuca się dość 
restrykcyjne zapisy w zakresie kątów nachylenia dachów czy koloru dachówek. Natomiast w 
kwestii nowego budynku przy Rynku mówi się, że urząd nie miał na to wpływu. Uznał więc, że 
wprowadzane restrykcje powinny być jednakowe dla wszystkich. 

 Radny Piotr Klima wskazał na sytuacje gdzie na terenach pod zabudowę jednorodzinną 
dopuszczono uzupełniającą funkcję usługową i po jakimś czasie obok domów uruchamia się 
uciążliwą działalność. W tym miejscu wskazał na przykład z ul. Elżbiety oraz zasłonienie 
budynku obok Parku im. miasta Roth. 

 Radny Marek Rapnicki poprosił o szczerą odpowiedź Zastępcy Prezydenta Wojciecha 
Krzyżeka, co myśli o nowym budynku przy Rynku.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wskazał, że nie ma idealnych zapisów planów 
zagospodarowania przestrzennego. Dodał, że przeregulowanie zapisów jest złe, jak i zła jest 
kompletna liberalizacja tych zapisów. Dalej wskazał, że nie da się na poziomie planów 
uregulować konfliktów sąsiedzkich. Wskazał, że rozwiązanie tego typu konfliktów jest możliwe
bardziej na zasadzie kodeksu cywilnego. Dodał, że dopuszczenie handlu i usług istnieje w 
każdej dzielnicy nie tylko na ul. Elżbiety. W zakresie zgłaszanych uwag poprosił aby 
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przedstawiać konkretne propozycje zmian. W zakresie budynku przy Rynku przekazał, że gdyby
nie zostały spełnione warunki techniczne i warunki planu to pewnie budynek ten wyglądałby 
inaczej.  Wskazał, że kiedyś funkcjonowała instytucja architekta miejskiego i komisji 
architektonicznej ale w trochę innym wymiarze. Wówczas żaden projekt nie mógł być 
realizowany gdy nie przeszedł przez urzędnika, który to zatwierdzał bądź nie. W tej chwili 
pozwolenia na budową są w starostwie gdzie jednak sprawdza się tylko zgodność projektu z 
zapisami planu. Wskazał, że nieraz intencja jest inna, a efekt też inny, czego przykład mamy na 
ul. Koszalińskiej. Dalej przekazał, że osobiści kubatura budynku przy Rynku mu się nie podoba,
niemniej nie ma na to wpływu. Wskazał, że jedynym organem decyzyjnym strefie 
konserwatorskiej jest wojewódzki konserwator zabytków. Dodał, że komisja działająca przy 
tym organie zatwierdziła jedną z trzech dokumentacji. Dalej odnosząc się do przedmiotowych 
uchwał o zmianach w planie  przekazał, że 90 % wniosków o zmianę zapisów jest wnioskami 
osób prywatnych. Dodał, że przedmiotowe zmiany były objęte wyłożeniem do publicznego 
wglądu oraz publiczną dyskusja na którą jednak nikt nie przyszedł.      

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela odnosząc się do pytań 
radnego Leona Fiołki przekazała że:
1) plan sporządza się ściśle wg ustawy i dlatego też trzeba wypełnić wszystkie punkty art. 15 

ustawy łącznie z tym mówiącym o Euro 2012,
2)  w zakresie stawki procentowej wzrostu wartości nieruchomości na wskutek zmiany w 

planie przekazała, że stawka ta może wynosić maksymalnie 30%, w tych zmianach dla 
budownictwa jednorodzinnego ustalono 5% przy czym renta planistyczna jest naliczana, 
jeżeli w przeciągu 5 lat od zmiany planu gdy nastąpił wzrost wartości nieruchomości.     

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że planowano stawkę zerową, 
jednakże orzecznictwo idzie w tym kierunku, że nie może być zero. Dodał, że niskie stawki na 
terenach budownictwa jednorodzinnego stosuje się już od wielu lat po to by tereny te 
uatrakcyjnić jeżeli chodzi o ceny. Wskazał, że maksymalne stawki były stosowane jedynie dla 
terenów komercyjnych.  

 Radny Leon Fiołka zapytał czy dla terenów oznaczonych literą „U” zasadne jest pozostawienie 
stawki 30%. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że intencją tutaj jest to aby 
wyeliminować nieuzasadniony wzrost wartości nieruchomości.    

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela kontynuując odpowiedzi
na pytania radnego Leona Fiołki przekazała, że zmiany w planie czyni się na wnioski 
użytkowników, w większości są to tereny inwestycyjne, pod zabudowę i nie wskazane jest aby 
całą działkę przeznaczać pod pole ogniw fotowoltanicznych. Wyjątkiem są instalacje solarne 
pod potrzeby budynków.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że ciepło użytkowe z solarów można 
wykorzystać tylko na swój użytek, a energię z ogniw fotowoltanicznych można sprzedać do 
sieci. W związku z tym wspomniany zakaz dotyczy tylko fotowoltaniki.  

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela kontynuując odpowiedzi
na pytania radnego Leona Fiołki przekazała, że w starych planach procent sprawności był 
wyższy ale okazuje się, że uzyskanie wyższej sprawności kotłów węglowych jest praktycznie 
niemożliwe. W zakresie wieży widokowej „Lipki” przekazała, że jest to teren poza planem. 
Natomiast gdy chodzi o powierzchnię biologicznie czynną (zieloną) przekazała, że przyjęte 
wskaźniki wynikają  zarówno z uwarunkowań, zarówno z wniosków jak i z dokonanej 
inwentaryzacji zainwestowania tych działek.   

 Radny Leon Fiołka zapytał czy paramert dotyczący powierzchni biologicznie czynnej musi być 
narzucony. 

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela wyjaśniła, że jest to 
konieczne.

14



 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że coraz więcej terenów 
inwestycyjnych jest bardzo dobrze zabudowana natomiast pojemność kanalizacji deszczowej 
jest ograniczona. 

 Radny Marek Rapnicki uznał, że ta dyskusja na temat budynku przy Rynku z jednej strony 
ocala dobre imię Rady, z drugiej jednak strony wskazał na przykład kilku miast w Polsce gdzie 
poradzono sobie z historycznymi plombami przy Rynku. Stwierdził również, że gdzieś 
pomiędzy paragrafami jest też dobry smak.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że tak naprawdę na Rynku nie ma 
zabudowy historycznej oprócz pierzei południowej i dwóch budynków pierzei wschodniej. 
Dodał, że z drugiej strony uważa, że współczesne budynki nie powinny udawać XIXw. 
architektury.   

 Radny Michał Fita zwrócił uwagę, że nie tyle wygląd tego budynku jest kontrowersyjny co 
usytuowanie i przysłonięcie na stałe okien drugiego budynku. Następnie przekazał, że dobrym 
kierunkiem jest uwolnienie usług, oczywiście mając również na uwadze przypadki nadmiernej 
uciążliwości. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że 3 miesiące temu wnioskując o ekrany nad Odrą w 
odpowiedzi napisano, że będzie to naruszało dominanty krajobrazowe i historyczne tło. Zapytał 
więc jak to jest, że w jednych miejscach to narusza w innych nie.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że to dwie różne sprawy i dwie różne 
odpowiedzi. Dodał, że centrum miasta jest z układem urbanistycznym wpisanym do rejestru 
zabytków decyzją z 1949 r. W zaleceniach wojewódzkiego konserwatora zabytków mówi się o 
odtworzeniu zabudowy w ścisłym centrum. Uznał, że co innego jest dominanta, a co innego 
przysłanianie widoku wzdłuż. Dodał, że wszelkie propozycje zmian w tym obszarze trzeba 
uzgadniać z wojewódzkim konserwatorem zabytków. 

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że kwestionuje fachowość czynników wojewódzkich gdyż 
wszystko dzieje się poza Raciborzem.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę informując, że ta uchwała i kolejne 
dotyczące planu zagospodarowania przestrzennego zostanie przegłosowana w dwóch 
głosowaniach. Najpierw Rada w głosowaniu stwierdzi, że przedmiotowa uchwała nie narusza  
ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta. Następnie
Rada w głosowaniu zdecyduje o przyjęciu uchwały z jednoczesnym rozstrzygnięciem o 
sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji zapisanych w planie 
inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz 
zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych.       

Rada  przy  19  głosujących  radnych,  18  głosami  za,  0  przeciw  i  1  wstrzymującymi  się
stwierdziła,  że  przedmiotowa  uchwała  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta.
Następnie Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła przedmiotową uchwałę z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz  
sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych. Uchwała Nr XVII/219/2016 stanowi zał. Nr 29 do protokołu.        

Ad 21. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie  stwierdziła, że przedmiotowa uchwała nie
narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego
miasta.
Następnie Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła przedmiotową uchwałę z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz  
sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych. Uchwała Nr XVII/220/2016 stanowi zał. Nr 30 do protokołu.        

Ad 22. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie  stwierdziła, że przedmiotowa uchwała nie
narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego
miasta.
Następnie Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła przedmiotową uchwałę z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz  
sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych. Uchwała Nr XVII/221/2016 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.    

Ad 23. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

 Radny Piotr Klima poprosił aby Prezydent Miasta odniósł się do pisma p. H. Praszelika
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że wniosek ten nie ma charakteru 

wniosku formalnego gdyż wszystkie terminy na składanie tego typu wniosków minęły. Dodał, 
że wcześniejsze uwagi tego pana były przedmiotem rozważań projektantów i częściowo zostały 
one uznane. Natomiast w kwestii pozostałej nie można było uznać argumentów strony z uwagi 
na to, że na przedmiotowej działce jest obecnie prowadzona działalność i zaistniałby konflikt 
funkcji. Dodatkowo wskazał, że zmiana funkcji usługowej na funkcję mieszkaniową 
jednorodzinną naraża gminę na roszczenie w związku z obniżeniem wartości działki. Wskazał 
również, że nieruchomość ta objęta jest wieczystym użytkowanie co powodowałoby kolejną 
stratę gminy. Dodał, że ustalenia takie dotyczą wszystkich nieruchomości w ciągu  ulicy 
Podmiejskiej.     

 Radny Piotr Klima przekazał, że informację o tym, że zainteresowany nie zaniedbał działań w 
tym zakresie.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że sprawdzono, że osoba ta nie 
złożyła wniosku w czasie wyłożenia projektu planu do publicznego wglądu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  21  głosujących  radnych,  17  głosami  za,  0  przeciw  i  4  wstrzymującymi  się
stwierdziła,  że  przedmiotowa  uchwała  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się
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przyjęła przedmiotową uchwałę z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia 
uwag do projektu planu oraz  sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
finansowania zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 
Uchwała Nr XVII/222/2016 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.   

Ad 24. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  20  głosujących  radnych,  18  głosami  za,  0  przeciw  i  2  wstrzymującymi  się
stwierdziła,  że  przedmiotowa  uchwała  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła przedmiotową uchwałę z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz  
sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych. Uchwała Nr XVII/223/2016 stanowi zał. Nr 33 do protokołu.   

Ad 25. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  21  głosujących  radnych,  20  głosami  za,  0  przeciw  i  1  wstrzymującym  się
stwierdziła,  że  przedmiotowa  uchwała  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła przedmiotową uchwałę z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz  
sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych. Uchwała Nr XVII/224/2016 stanowi zał. Nr 34 do protokołu.   

Ad 26. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  21  głosujących  radnych,  20  głosami  za,  0  przeciw  i  1  wstrzymującym  się
stwierdziła,  że  przedmiotowa  uchwała  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła przedmiotową uchwałę z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz  
sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych. Uchwała Nr XVII/225/2016 stanowi zał. Nr 35 do protokołu.   
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 27. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  21  głosujących  radnych,  20  głosami  za,  0  przeciw  i  1  wstrzymującym  się
stwierdziła,  że  przedmiotowa  uchwała  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła przedmiotową uchwałę z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia 
uwag do projektu planu oraz  sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
finansowania zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 
Uchwała Nr XVII/226/2016 stanowi zał. Nr 36 do protokołu.   

Ad 28. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
            zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Studzienna i Sudół w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie  stwierdziła, że przedmiotowa uchwała nie
narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego
miasta.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła przedmiotową uchwałę z 
jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz  
sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych. Uchwała Nr XVII/227/2016 stanowi zał. Nr 37 do protokołu.   

 Radny Marek Rapnicki zgłosił wniosek o 20 minut przerwy.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o 20 minutową przerwę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek. Przerw od godz. 1810 do godz. 1830.

Ad 29. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu
            położonych w Raciborzu przy ul. Kozielskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/228/2016 stanowi zał. Nr 38 do protokołu.

Ad 30. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
            położonej w Raciborzu w obrębie ul. Armii Krajowej i ul. Gustawa Morcinka.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/229/2016 stanowi zał. Nr 39 do protokołu.

Ad 31. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
            położonej w Raciborzu przy ul. Brzeskiej. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka przekazał, że są tam dwie działki, jedną z tyłu została sprzedana, a ta z 
przodu nie, prawdopodobnie z uwagi, że była przeznaczona do celów drogowych, albo 
chodnika albo ścieżki rowerowej. Dodał, że teren ten jest w bezpośredniej bliskości zapory 
głównej zbiornika. W związku z tym uznał, że działki tej nie powinno się sprzedawać.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sprzedaż nastąpi na uzupełnienie działki 
sąsiedniej. Wskazał, że do odrębnej zabudowy ta działka się nie nadaje, wymaga ona bieżącego 
utrzymania, a ścieżki rowerowej też tam się nie planuje, więc dla gminy działka ta nie ma 
większej  wartości. Dodał, że podobne działki tak przylegające  do drogi są obok. 

 Radny Leon Fiołka przedstawił treść uzasadnienia w którym zapisano, że na działce tej 
wyrysowano trasę ścieżki rowerowej. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że mimo zapisu w planie ścieżka ta nie jest tam 
możliwa. Niemniej dla sprawdzenia całości sprawy wycofuje przedmiotową uchwałę.

 Przew. RM Henryk Mainusz zamknął przedmiotowy punkt obrad. Projekt przedmiotowej 
uchwały stanowi zał. Nr 40 do protokołu.     

Ad 32. Rozpatrzenie wezwania Rady Miasta Racibórz do usunięcia naruszenia prawa 
            w związku z Uchwałą Nr XVI/204/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 23 marca 2016 r.
            w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie zmieniające warunki pracy i płacy
            radnej Annie Ronin. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że do Rady Miasta wpłynął wniosek radnej Anny Ronin 
wzywający Radę o usunięcia naruszenia prawa w związku z Uchwałą Nr XVI/204/2016 Rady 
Miasta Racibórz z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na wypowiedzenie 
zmieniające warunki pracy i płacy – zał. Nr 41 do protokołu. Następnie z uwagi na brak 
chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie przygotowaną i rozdaną radnym na początku sesji 
uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, 11 głosami za, 5 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XVII/230/2016 stanowi  zał.  Nr 42  do protokołu. Dodał, że
jedna osoba z radnych obecna na sali nie brała udziału w głosowaniu. 

Ad 33. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do podpisania
            Porozumienia o współpracy w ramach Mikroprojektu "JARMARK CZ-PL" Typ A
            przeznaczonego do realizacji ze środków Funduszu Mikroprojektów w ramach
            programu INTERREG V - A Republika Czeska – Polska.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XVII/231/2016 stanowi zał. Nr 43 do protokołu.

Ad 34. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Michał Fita przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) odnośnie informacji na temat przyszłości RDRP uznał, że Miasto Racibórz traktowane jest 

jako zło konieczne w województwie śląskim. Wskazał, że w województwie śląskim 
Racibórz pod względem wielkości może liczyć na 17 miejsce, przy czym do podziału jest 
ponad 3 mld zł natomiast w województwie opolskim potencjalnie byłby to 3 miejsce, gdzie 
do podziału jest 1 mld zł.

2) w sprawie zintensyfikowania działań w kwestii naprawy linii kolejowej nr 151 Kędzierzyn-
Koźle – Chałupki na całej jej długości,  

3) w imieniu grupy radnych w sprawie ingerencji w tereny zielone – zał. Nr 44. 
 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił następujące interpelacje i zapytania:

1) w sprawie podpisanej umowy z PAIZ zapytał czy gmina złożyła już w agencji ofertę 
terenów inwestycyjnych,

2) w sprawie podjętych działań w sprawie wcześniejszej interpelacji w zakresie wprowadzenia 
uregulowań płacowych pracowników obsługi w przedszkolach,

3) w sprawie RDRP – zał. Nr 45, 
4) w sprawie wykonania remontu chodnika przy ul. Pomnikowej wzdłuż budynków 

jednorodzinnych oraz naprawy chodnika przy ul. Miechowskiej wzdłuż wejścia do P-14      
– zał. Nr 46.   

 Radny Leon Fiołka przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 47:
1) w sprawie poparcia wniosku Dyrektor  SP 3 o dokonanie regulacji płac pracowników 

administracji i obsługi placówek oświatowych w Raciborzu,
2) w sprawie wyznaczenia miejsca parkingowego dla inwalidy przy przychodni Medicus oraz 

jednolitego utwardzenia podłoża na stanowisku parkingowym dla inwalidów przy 
H2Ostróg, 

3) w sprawie terminów uzyskania decyzji środowiskowej oraz decyzji ZRID dla RDRP,
4) w sprawie niemożności otrzymania drugiego pojemnika na odpady zielone,

 Radna Anna Ronin przedstawiła interpelację odnoszącą się do wniosku (zał. Nr 24) o dopisania 
do uchwały o zasadach najmu lokali mieszkalnych kryteriów wynikających z ustawy tak aby 
oprócz warunków bytowych były również brane pod uwagę warunki społeczne. W tym miejscu 
przedstawiła sprawę mieszkańca inwalidy, który 2,5 roku czeka na realizacje wniosku 
mieszkaniowego. Dodała, że osoba ta wymaga stałej opieki w związku z powyższym poprosiła 
o to aby w takich przypadkach popatrzeć indywidualnie na sprawę i w jak najszybszym czasie 
przygotować niezbędne mieszkanie.

 Radny Jan Wiecha przedstawił interpelację w sprawie zagospodarowania skweru przy ulicach 
Warszawskiej i Matejki – zał. Nr 48.

 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 49:
1) w sprawie remontu chodnika przy ul. Lwowskiej,
2) w sprawie wyczyszczenia sterty gałęzi i liści na wysokości posesji Wojska Polskiego 9-9d 

(ponowna prośba),
3) w spawie przedłużenia czasu świecenia zielonego światła na skrzyżowaniu ulic: Bosacka, 

Armii Krajowej i Zamkowej w kierunku zarówno na Gliwice jak i z Gliwic.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje i 

zapytania radnych:
 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Michała Fity:
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1) w sprawie RDRP przekazał, że odniesie się ogólnie na końcu,
2) w sprawie zintensyfikowania działań w kwestii naprawy linii kolejowej nr 151 

Kędzierzyn-Koźle – Chałupki na całej jej długości przekazał, że jest duża szansa, że 
remont ten zostanie przeprowadzony do 2020 roku. Dodał, że w tej kwestii potrzebny 
będzie dalszy lobbing w Warszawie,  

3) w sprawie ingerencji w tereny zielone przekazał, że przykład z ul. Warszawską nie jest 
do końca właściwy gdyż tam dopełniono wszystkich formalności. Dodał, że pierwsza 
wycinka wskazanych drzew nastąpi dopiero gdy nasadzone w pierwszym etapie drzewa 
urosną. Wskazał, że nasadzeń tam będzie dużo więcej niż wycięć i to zarówno gdy 
chodzi o drzewa wysokie jak i niskie. Dodał, że powiat który wydawał tam decyzje 
bardzo skrupulatnie badał wniosek miasta. Dalej przekazał, że szczegółowo odpowie na
piśmie.   

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie współpracy z PAIZ przekazał, że odpowiedzi udzieli Zastępca Prezydenta 

Miasta Irena Żylak,
2) w sprawie regulacji płacowych pracowników obsługi jednostek oświatowych przekazał, 

że temat jest w analizie i do końca połowy roku jej wyniki i propozycje zmian 
przedstawi. Niemniej przekazał, że wydatki miasta na oświatę stale rosną, a subwencja 
oświatowa prawdopodobnie będzie mniejsza o 2 mln zł.

 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki w sprawie niemożności otrzymania drugiego 
pojemnika na odpady zielone, przekazał, że tylko na zasadach promocji miasto udostępniło 
pojemniki na odpady zielone. Dodał, że akcja spotkała się z dużym zainteresowaniem 
mieszkańców więc udostępniano tylko 1 pojemnik na 1 gospodarstwo domowe. Dalej 
przekazał, że dodatkowe pojemniki również będą opróżniane jednak pojemniki te muszą 
mieszkańcy zakupić już sami.     

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin przekazał, że do sprawy indywidualnej nie będzie 
się ustosunkowywał, bo trzeba ją przeanalizować, natomiast gdy chodzi o propozycje zmian 
w uchwale o najmie lokali mieszkalnych to zostaną one przedyskutowane na komisji 
branżowej. W zakresie remontów lokali przekazał, że średni koszt remontu lokalu 
socjalnego to ok 10 – 12 tyś zł. Łącznie na remonty lokali socjalnych i komunalnych gmina 
wydaje ok. 500 tyś zł. Dalej wskazał, że dzisiaj czas oczekiwania na lokal to ok. 1 roku 
dlatego też to nie lokal musiał być powodem dłuższego oczekiwania na realizację 
wskazanego przez radną wniosku.  

 Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy w sprawie zagospodarowania skweru przy 
ulicach Warszawskiej i Matejki przekazał, że odpowie na piśmie po przeanalizowaniu 
tematu. 

 Odnośnie RDRP zwrócił uwagę, że miasto Racibórz nie startowało w konkursie w którym 
startował Rybnik, bo to nie jest jeszcze ten czas i nie ten konkurs. Dodał, że Rybnik 
rozpoczął realizacje swojego odcinka 3 lata wcześniej. Dalej wskazał, że Racibórz aby 
zacząć cokolwiek realizować musi najpierw z Marszałkiem zawrzeć porozumienie. Póki co 
porozumienie obejmuje tylko prace dokumentacyjne. Wskazał, że jest to droga regionalna 
wpisana do strategii województwa i bez odcinka rybnickiego droga ta nam nic nie daje, poza
odcinkiem obwodnicy miasta. Od samego też początku mówiono też, że droga ta będzie 
realizowana etapami. Dalej przekazał, że w RPO droga jest wpisana na kwotę 400 mln zł. 
Zdecydowano się też na drogę dwujezdniową bo tylko takie rozwiązanie cokolwiek daje gdy
chodzi o przepustowość i szybki dostęp do autostrady A1. Uznał, że lepiej więc zastanawiać 
się jak wzmocnić głos miasta w tej procedurze. Najważniejsze jest aby wszystko 
przygotować na czas pod wniosek Marszałka, a następnie aby zacząć realizować drogę od 
Rudnika. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przedstawił odpowiedzi na następujące 
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interpelacje radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki w sprawie niemożności otrzymania drugiego 

pojemnika na odpady zielone przekazał, że w systemie gospodarowania odpadami nie 
przyjęto zasady, że miasto będzie wyposażało mieszkańców w pojemniki. Jedynie w formie 
promocji i zachęty do korzystania z kompostowni przygotowano program gdzie 
mieszkańców budownictwa jednorodzinnego wyposażano w jeden zielony pojemnik. Dodał,
że kolejne jednak mieszkańcy muszą zakupić już indywidualnie, ofert w internecie nie 
brakuje.  

 Odnośnie RDRP przekazał, że należy się cieszyć z tego, że Rybnik otrzymał środki, bo to 
jest szansa dla całego regionu. Dodał, że zadanie to jest inwestycją wysokiego ryzyka.  Dla 
samej dokumentacji przyjęto datę końcowa czerwiec 2016 roku. Wskazał, że miasto 
Racibórz robi wszystko by pomóc by ta droga powstała. Faktem jest, że ilość pieniędzy jest 
ograniczona więc prowadzi się negocjacje jak tą inwestycję logicznie podzielić by przy 
takim etapowaniu został osiągnięty efekt końcowy.  Dodał, że RDOŚ bardzo pieczołowicie 
proceduje tą inwestycje, by na wypadek ewentualnych odwołań mógł wydać decyzję o 
rygorze natychmiastowej wykonalności. Wskazał, że decyzja RDOŚ ma zostać wydana do 2
– 2,5 miesiąca. Na dzisiaj więc nie ma zagrożenia tej inwestycji, bo prace przy 
dokumentacji idą równolegle.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak odpowiadając na interpelacje radnego Zbigniewa 
Sokolika przekazała, że niedawne spotkanie z PAIZ odbyło się z inicjatywy miasta. Wyjaśniła, 
że gmina nie składa do agencji terenów inwestycyjnych ale przygotowuje własna stronę z 
informacją o takich terenach według zaleceń agencji, które są jednakowe dla wszystkich gmin 
współpracujących z agencją. Będzie to więc zakładka  na naszej stronie z logo agencji, które 
jest znane inwestorom zagranicznym. Następnie dodała, że agencja pozytywnie oceniła naszą 
ofertę terenów inwestycyjnych. Dodała, że kolejne spotkanie szkoleniowe odbędzie się w 
czerwcu. 

Ad 35. Zakończenie sesji.

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku  obrad  zamknął  sesje  Rady
Miasta Racibórz, godz. 2010.

Protokołował:
Leszek Jureczko

                                                      Przewodniczący Rady
                                                          Henryk Mainusz
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